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رئیس قوه قضائیه در سفر به لرستان: 

دشمن با تبدیل مسائل حاشیه ای به اصلی 
به دنبال ایجاد اختلاف در كشور است 

خرم آباد- خبرنگار کیهان:
رئیس قوه قضائیه گفت: امروز هدف دشمن 
ایجاد افتراق و اختلاف در کشور است و تلاش 
دارد هر روز یک مسئله حاشیه ای را در کشور 
تبدیل به مسئله اصلی کند. فلذا ما باید خیلی 

حواسمان به توطئه دشمن باشد. 
حجت الاسلام  والمسلمین محســنی اژه ای در 
جلســه ویژه رسیدگی به مســائل حقوقی و  قضائی 
استان لرستان ضمن تبریک اعیاد شعبانیه و ایام الله 
دهه مبارک فجر، با بیان اینکه مشــکلات اقتصادی 
کشور را بدون مردم نمی توان حل کرد؛افزود: اقتصاد 
ما باید مردمی شود و برای جلب مشارکت اقتصادی 

مردم باید بستر ها را در ابعاد مختلف فراهم کرد.
 رئیس قوه قضائیه خاطر نشان کرد: در گام بعدی 
باید کاری کنیم که خیال ســرمایه گذاران از امنیت 
سرمایه هایشــان در داخل کشور ما راحت باشد.باید 
حرمت سرمایه گذار را نگه داریم این وظیفه همه قوا 
است. نمی شود شخصیت یا حرمت کسی را حفظ نکرد 
و بعد از او توقع داشــت که در جهت رفع مشکلات 
اقتصادی کشور و تکمیل پروژه ها سرمایه گذاری کند. 
رئیس دســتگاه قضا گفت: در جلسه مطرح شد 
که برای تکمیل پروژه های عمرانی و... در این استان، 
نیاز به تخصیص ۳۰۰ همت است که ۲۵۰ همت از 
این مبلغ، باید از طریق بخش خصوصی تأمین شود. 
بر همین اساس، شما مدیران استان، تمام همت خود 
را مصروف دارید که بستر های جذب سرمایه فعالان 

بخش خصوصی را فراهم کنید.
قاضی القضات خاطرنشان کرد: برای رفع مسائل 
مربوط به مجتمع فــولاد و ذوب آهن ازنا، اختیارات 
قابل تفویض خود را به مقامات قضائی زیربط تفویض 
می کنم و به آنها دستور داده ام که تدابیر مقتضی را 

در این مسیر اتخاذ کنند.
 رئیس عدلیه با بیان اینکه قانون کنونی مربوط 
به تغییر کاربری اراضی چالش هایی ایجاد می کند و 
حتی جلو دادســتان ها را هم در برخی موارد گرفته 
است، گفت:قانون تغییر کاربری اراضی کشاوری که 
قبلا نوشته شده نیاز به اصلاح دارد.. پیشنهاداتی شده 

و در حال پیگیری موضوع هستیم. 
این گزارش حاکی است ،حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای، طی سخنانی در دیدار با اقشار مختلف 
مردم استان لرستان گفت: پیروزی انقلاب اسلامی به 
رهبری حضرت امام خمینی و با حضور امت، معجزه 
قرن بود. ضروریســت به ماهیت و ابعاد مختلف این 

انقلاب شگرف بیشتر بپردازیم. 
رئیس قوه قضائیه با اشــاره به مشکلات مطرح 
شده توسط مسئولان استان، افزود: لرستان؛استانی 
چهار فصل اســت که بارندگی خوب و از زمین های 
حاصل خیز برخوردار اســت؛ اما ســؤال آن است که 
چرا این استان در زمره مناطق کم برخوردار گنجانده 
می شود؟ چرا باید در این استان پروژه ای که از دهه 
۸۰ شروع شــده ، با گذشت بیش از ۲۰ سال با ۲۰ 
درصد پیشرفت همراه باشد؟ غالب مدیران لرستان، 
بومی هستند و نســبت به مشکلات و ظرفیت های 
این اســتان اشراف دارند. چنانچه این مدیران بومی 
درخصوص مســائل و مشــکلات لرســتان به یک 
اجماع نظر دســت پیدا کنند، قطعاً مقــدار زیادی 
از مشــکلات اســتان مرتفع خواهد شد. همچنین 
آن بخش از مشــکلات اســتان که رفع آنها نیازمند 
تصمیم گیری در مرکز اســت، در صورت اجماع نظر 
مدیران اســتانی و اطلاع مقامــات در مرکز از این 

اجماع نظر، قابل حل تر است.
رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: مطالبی که شما 
نمایندگان محترم اقشار مختلف مردم لرستان در این 
جلسه مطرح کردید ممکن است مستقیماً مرتبط با 
قوه قضائیه نباشد. اما این مسائل به من به عنوان رئیس 
قوه قضائیه مرتبط می شود و من خود را در قبال آنها 
مسئول می دانم چرا که من در بسیاری از شوراهای 

عالی مهم و متنفذ، عضویت حقوقی دارم.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای اظهار 
داشت: برای رفع مسائل و مشکلات استان ها، نمی توان 
در مرکز یک نسخه واحد تجویز کرد، بلکه هر استانی 
شرایط و اقتضائات خاص خود را دارد. من به عنوان 
رئیــس قوه قضائیه این آمادگی را دارم که اختیارات 
قابل تفویــض خود را برای پیشــبرد هرچه بهتر و 
ســریع تر مسائل قضائی و حقوقی استان لرستان، به 

رئیس کل دادگستری این استان تفویض کنم.
رئیس دســتگاه قضا بیان داشــت: تاکید ما آن 
اســت که منابع دولت باید افزایش پیــدا کنند؛ از 
سوی دیگر تاکید داریم که این منابع باید به صورت 
متناسب توزیع شوند. در مسیر توزیع متناسب منابع، 
نخبگان و صاحب نظران به ارائه ایده و طریق بپردازند 
و عملیاتی شدن ایده خود را دنبال و پیگیری کنند.
رئیس عدلیه با تاکید بر لزوم جامع نگری در انجام 
امور؛خاطرنشان کرد: گاهی به برخی مسائل به صورت 

یک طرفه، تک بعدی و کاریکاتوری می نگریم و از نگاه 
همه جانبه غفلت می کنیم و همین امر سبب می شود 
در پیشبرد آن مسائل با ناکامی مواجه شویم. وقتی 
از کشــاورزی، صنعت و شقوق مختلف ارائه خدمات 
صحبت می کنیم نباید نگاه تک وجهی داشته باشیم.

 پیــش از ســخنان رئیــس دســتگاه قضــا، 
حجت الاسلام والمسلمین سید احمد رضا شاهرخی 
نماینده ولی فقیه در اســتان لرستان طی سخنانی 
اظهار کرد: تقدیم شــش هزار و ۵۶۵ شهید، هزاران 
جانباز و صدها آزاده استان لرستان، گواهی روشن بر 

دلاور مردی ها و شجاعت مردم این دیار است. 
وی با بیان اینکه تابلوی نظام جمهوری اسلامی 
ایران »عدالت« اســت، گفت: قــوه قضائیه علاوه بر 
وظایفی که در قانون اساســی و اســناد بالادستی 
بر عهــده دارد، ضامن صحتِ عمل و کارآمدی دو قوه 

دیگر نیز می باشد. 
حجت الاســلام والمسلمین شاهرخی در بخش 
دیگری از سخنان خود با بیان اینکه استان لرستان 
گرفتار پیشــرفت نامتوازن است، گفت: ما در استان 
پربارشــی قرار داریم که همچنان از تکمیل نشدن 

سدها و نداشتن صنایع تبدیلی نیز رنج می برد. 
»کبری حافظی« همسر شهید نورخدا موسوی، 
طی ســخنانی بر ضرورت ایجاد فرصت های شغلی، 
کاهش نابرابری های اقتصادی، توزیع عادلانه ثروت 
ملی و ارتقاء ســطح خدمات بهداشتی و درمانی در 

استان لرستان تاکید کرد. 
حجت الاســلام »حســینی« بــه نمایندگی از 
روحانیون اســتان لرستان، خواســتار تکریم هرچه 
بیشتر ارباب رجوع در مراجع و مراکز قضائی شد و بر 
ضرورت اتخاذ تدابیر لازم برای راه اندازی کارخانجاتی 
که دارای مشکلات قضائی هستند و همچنین تسریع 

در رسیدگی به پرونده دانه درشت ها تاکید کرد. 
دکتر »حسین مهرداد« به نمایندگی از نخبگان 
استان لرســتان گفت: مردم استان لرستان به دلیل 
وجــود نواقص در قوانین و همچنیــن عدم نظارت 
کافی بر عملکرد دســتگاه های مختلف، آسیب های 
زیادی متحمل شده اند؛ لازم است رئیس قوه قضائیه 
تفویض اختیــارات لازم را برای رفع موانع تولید در 

استان لرستان انجام دهد.
مهندس »محمــد خاکی« رئیس اتاق بازرگانی 
لرستان به نمایندگی از صنعتگران و کارآفرینان استان 
بر ضرورت تعامل حداکثری دســتگاه قضا با بخش 
خصوصی تاکید کرد و گفــت:   این تعامل می تواند 
زمینه ساز رشد اقتصادی و کاهش فساد در کشور شود. 
وی همچنیــن خواســتار جبران خســارات و 
زیان هــای وارده به واحدهای تولیدی به خاطر بروز 

مشکلات ناشی از ناترازی های انرژی در کشور شد.
خانم »شکیبا راد« به نمایندگی از قشر دامداران 
استان لرستان نیز در این جلسه به بیان مطالبی در 
رابطه با تســهیلات تکلیفی و وام هــای یارانه دار در 
حوزه های کشــاورزی، دامپــروری، ماکیان و طیور 
پرداخت و خواستار اختصاص بودجه های ویژه برای 

بهبود وضعیت اشتغال در استان لرستان شد.
»صادقیان« به نمایندگی از کشــاورزان استان 
لرســتان به بیان مطالبی در رابطه بــا ناعدالتی در 
توزیع و تخصیص منابع آبی به کشــاورزان پرداخت 
و  مشکلات و چالش های گریبانگیر کشاورزان استان 

لرستان را برشمرد.
رئیس قوه قضائیه پس از دیدار با اقشار مختلف 
مردم استان لرستان به منزل مادر مکرمه سه شهید 
والامقام این استان، اخوان شهید امیدی رفت و نماز 

ظهر و عصر خود را در منزل این شهدا اقامه کرد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای، طی 
ســخنانی در جمع قضات و کارکنان قضائی استان 
لرستان،گفت: در این دوره تمام همت و تلاش خود 
را با تشکیل بیشترین جلسات مشترک را با مجلس 
معطوف داشــته ایم که مسائل و مشکلات معیشتی 

کارکنان دستگاه قضائی را برطرف کنیم. 
قاضی القضات بیان داشت: ما در قوه قضائیه تمام 
تلاش خود را مصروف می داریم که امور و پرونده های 
قضائی مردم را با ســرعت و دقت رســیدگی کنیم. 

البتــه گاهی یک فرد تظلم خواه که به مرجع قضائی 
مراجعــه می کند، ادله و امــاره ای دال بر اثبات نظر 
خود ندارد و طبیعتاً رأی منطبق با خواست او صادر 
نمی شــود و موجبات نارضایتی او فراهم می آید. از 
ســویی دیگر، گاهی افراد با هدف کسب سود، بدون 
اخذ تضامین و وثایق لازم، پول و ســرمایه خود را به 
دیگری می سپارند و او نیز مبادرت به سوءاستفاده و 
کلاهبرداری می کند و از این طریق پرونده هایی شکل 
می گیرد که رسیدگی به آنها به سبب حجم وسیع و 

شاکیان کثیر، زمان بر می شود. 
 رئیس عدلیه بیان داشــت: قضات ما در صدور 
قرار هــای تأمین کیفــری، نهایت دقت را داشــته 
باشــند. بار ها تاکید کرده ایم در مواردی که ضروری 
نیســت؛برای یک متهم قرار بازداشت صادر نکنید و 
قرار وثیقه را به گونه ای تعیین نکنید که فرد ولو یک 
شــب به زندان برود؛ اگر شخصی به خاطر هوا های 
نفســانی این کار را کند واویلاست؛ گاهی یک شب 
زندان رفتن نیز زندگی یک فرد را زیر و رو می کند.

پیش از سخنان رئیس دستگاه قضا، »شاهرخیان« 
معاون مالی، پشتیبانی و عمرانی قوه قضائیه، به تشریح 
آخرین تلاش ها و اقدامات صورت گرفته در راستای 
بهبود وضعیت مالی و رفاهی کارکنان دســتگاه قضا 

پرداخت.
در بخش دیگری از این مراســم، حجت الاسلام 
»سعید شــهواری« رئیس کل دادگستری لرستان 
طی ســخنانی از افزایش ۳۵ درصدی مجازات های 
جایگزین حبس و کاهش ۱۵ درصدی قرار های منتهی 
به بازداشت طی ۲۱ ماه گذشته در استان خبر داد.

وی افــزود: در حــال حاضــر میانگیــن زمان 
پاسخگویی به درخواســت صدور گواهی عدم سوء 
پیشینه در استان لرستان به ۵ ساعت و میزان دادرسی 
الکترونیک نیز در سطح استان به ۸۹ درصد رسیده 
اســت. حجت الاسلام شــهواری همچنین از تعیین 
تکلیف بیش از ۱۳ هزار دستگاه خودرو و موتورسیکلت 
توقیف شده در پارکینگ های سطح استان لرستان با 
تلاش های مجموعه دادگستری این استان خبر داد.

همچنیــن در این مراســم، نمایندگان قضات، 
کارکنان اداری و سازمان های تابعه قوه قضائیه استان 
لرســتان، به طرح دیدگاه ها، مطالب و نقطه نظرات 

خود پرداختند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در بدو 
ورود به استان لرستان گفت: در جریان سفر به استان 
لرستان تلاش خواهیم کرد تا با همکاری و همراهی 
مسئولان استانی، به مقدار مقدور مسائل و مشکلات 

حقوقی و قضائی این استان را بررسی و رفع کنیم.
بر پایه این گزارش هیئت همراه حجت الاسلام 
والمســلمین اژه ای در ســفر به لرستان متشکل از ، 
دکتر ذبیح الله خداییان رئیس کل سازمان بازرسی 
کشور،رحیمی وزیر دادگستری،حجت الاسلام جلیلی 
معاون اول قوه قضائیه ،دکتر علی القاصی رئیس کل 
دادگســتری تهران و دکتر رفاهــی مدیر ارتباطات 
مردمی قوه قضائیه و تنی چند از دیگر مسئولان قوه 
با مردم در مرکز لرستان و سفر به شهرهای مختلف 
استان دیدار و دســتور رسیدگی به تقاضاهای آنان 
را صادر کردند. حجت الاســلام والمسلمین محسنی 
اژه ای در جلسه شورای قضائی استان لرستان گفت: 
در جریان سفر استانی لرستان بالغ بر ۴۹۰ میلیارد 
تومان اعتبار به منظور تجهیز مراکز و مراجع قضائی 

این استان در نظر گرفته شد. 
رئیــس عدلیه تاکید کرد: ضــرورت دارد برای 
رسیدگی ســریع و ویژه به نامه ها و درخواست های 
مردمی در جریان سفر،هیئت عالی قضائی به استان 

لرستان، تدابیر ویژه ای اتخاذ کند.
رئیس قوه قضائیه در ادامه خطاب به مسئولان 
حاضر در نشست شورای قضائی استان لرستان تاکید 
کرد: کلیه مدیران باید در همه کارها به ویژه مسائل 

و امور مالی خود، انضباط و شفافیت داشته باشند.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای گفت: 
باید روند تعیین تکلیف وســایل نقلیه توقیفی، یک 
روند مســتمر و دائمی باشد تا مجدداً با رسوب این 

دستگاه ها در  پارکینگ ها مواجه نشویم.

رئیس دستگاه قضا همچنین با اشاره به گزارش 
رئیس سازمان زندان ها درخصوص مهیا شدن موجبات 
آزادی تعدادی از زندانیان استان لرستان به مناسبت 
سفر هیئت عالی قضائی به این استان، گفت: شرایطی 
فراهم شود تا این زندانیان قبل از روز جشن انقلاب 
اسلامی در بیســت و دوم بهمن ماه، از زندان خارج 

شوند و به نزد خانواده هایشان بروند.
پیش از ســخنان رئیــس قوه قضائیــه، دکتر 
»رحیمی« وزیر دادگســتری با اشاره به بازدیدهای 
خود از چهار انبار اموال تملیکی استان لرستان گفت: 
وضعیت امروز این انبارها با وضعیت سه سال گذشته  
آنها قابل مقایسه نیست و اکنون شرایط بسیار مطلوب 
شده اســت؛ در هیچ کدام از این چهار انبار، کالای 

تعیین تکلیف نشده و رسوبی وجود ندارد.
دکتــر »علی القاصی« رئیس کل دادگســتری 
استان تهران نیز که در جریان سفر هیئت عالی قضائی 
به استان لرستان حضور داشت، با اشاره به اقدامات 
انجام شده در رابطه با سه کارخانه سیمان خرم آباد، 
کاشــی بروجرد و شیشــه الیگودرز در دادگستری 
استان تهران با توجه به مطرح بودن پرونده های آن 
در تهران، گفت: پس از پذیرش درخواست اعمال ماده 
۴۷۷ برای پرونده کارخانه سیمان خرم آباد، در حال 
حاضر ســهامداران این کارخانه برای ادامه فعالیت و 
ســرمایه گذاری های خود مهیا هســتند؛ هم اکنون 
کارخانه ســیمان خرم آباد هیچ گونه مشکل حقوقی 

و قضائی ندارد.
وی  افزود: همچنین درخصوص کارخانه کاشی 
بروجرد نیز اعلام می کنیم که تمام مطالبات بانک ها، 
تامین اجتماعی و طلبکاران این کارخانه تصفیه شده 
است و به زودی این واحد تولیدی به سهامداران آن 

تحویل داده می شود.
القاصــی گفت: بعد از چندین ســال تعطیلی و 
ورشکستگی کارخانه شیشه الیگودرز، تمام مطالبات 
طلبــکاران آن پرداخت شــده و اکنون فعالیت این 

کارخانه با بیشترین ظرفیت در حال انجام است.
حجت الاســلام والمسلمین »پورخاقان« رئیس 
ســازمان قضائی نیروهای مســلح نیز در این جلسه 
گفــت: با توجــه به تاکید رئیس قــوه قضائیه برای 
حل مســایل و مشکلات کهنه به جا مانده استان در 
نتیجه پیگیری های سازمان قضائی نیروهای مسلح و 
با همکاری میراث فرهنگی و سپاه پاسداران انقلاب 
اسلامی استان لرستان، ظرف روزهای آتی، آن بخش 
از محوطه فلک الافلاک که در اختیار نیروهای سپاه 

قرار داشت، تخلیه خواهد شد.
»محمدی« رئیس ســازمان زندان ها نیز در این 
جلسه از فراهم شــدن موجبات آزادی ۲۶۰ زندانی 
اســتان لرستان از محل ارفاقات قانونی و کمک های 
خیرین به مناســبت سفر هیئت عالی قضائی به این 

استان خبر داد.
»رفاهــی« رئیس مرکز ارتباطــات مردمی قوه 
قضائیه نیز در این جلسه از انجام ۲۷۳ مورد ملاقات 
مردمی مسئولان عالی قضائی و واصل شدن دو هزار 
و ۹۰۳ درخواست و نامه مردمی طی سفر هیئت عالی 

قضائی به استان لرستان خبر داد.
در بدو ورود حجت الاسلام والمسلمین محسنی 
اژه ای به استان لرستان فرزند شهید والامقام حسنوند 
بــه نمایندگی از خانواده معظم شــهدا، جانبازان و 
ایثارگران؛ مقدم ریاســت قوه قضائیه و همراهان به 

دیار دلیرمردان زاگرس نشین را خوش آمد گفت.
رئیس قوه قضائیه و همراهان؛ غروب پنجشنبه از 

طریق فرودگاه شهدای خرم آباد به تهران برگشتند.

ایران در رسانه های جهان

در این ستون، مهم ترین اخبار رسانه های مطرح جهان
در مورد ایران را مرور خواهیم کرد.

»دیلی میل« مدعی شد

ایران در حال ساخت موشک 
با برد 2900 كیلومتر است 

سرویس سیاسی-
یک رسانه انگلیسی با اشاره به برنامه و طرح کره شمالی مبنی بر افزایش برد موشک 
تا اروپا ادعا کرد: ایران با الهام گرفتن از کره شمالی و دنبال کردن همان هدف، در حال 

ساخت موشک هایی با برد 1800 مایل )2900 کیلومتر( است. 
رســانه انگلیســی »دیلی میل« در تاریخ ۱ فوریه ۲۰۲۵ مصادف با ۱۳ بهمن ماه با اشاره به 
برنامه و طرح کره شــمالی مبنی بر افزایش برد موشک تا اروپا مدعی شد ایران نیز همین هدف 

را دنبال می کند. 
این رسانه انگلیسی گزارش داد: ایران به صورت مخفیانه در حال افزایش برد و شعاع موشک 

تا ۱۸۰۰ مایل است که می تواند بر اساس طرح  کره شمالی به اروپا برسد. 
دیلی میل با این ادعا که طرح توسعه و افزایش برد موشک از جانب کره شمالی به ایران داده 
شده، نوشت: طرح هایی که کره شمالی به ایران داده است نشان می دهد که این کشور خاورمیانه 

]ایران[ در حال توسعه موشک های هسته ای است.
این رسانه انگلیسی با اشاره به برنامه کلاهک های سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گزارش داد: 
دو سایت با پوشش »تاسیسات پرتاب ماهواره ارتباطی« پنهان شده اند، اما برای تسریع در ساخت 
موشــک ها مورد استفاده قرار می گیرند. به نظر می رسد که آنها توسط بخش تسلیحات هسته ای 

ایران- سازمان تحقیقات دفاعی پیشرفته )SPND(- کنترل می شوند. 
دیلی میل به نقل از یک شــخصیت  ضدایرانی مدعی شــد: بیش از دو دهه است که ایران از 
مذاکرات و نرمش غرب به عنوان ابزاری برای پیشبرد برنامه هسته ای خود استفاده کرده و صلح 

و ثبات جهانی را تهدید می کنند. 
این رســانه انگلیسی با بازتاب و نقل قول از اشــخاص ضدایرانی مدعی شد: تهران هرگز به 
اندازه امروز ضعیف و آسیب پذیر نبوده است. حکومت ناامید ایران به دلیل همین ضعف به توسعه 

سلاح های هسته ای سرعت بخشیده.
در ادامه این گزارش آمده اســت: حدود ۲۲ مایلی ]۳۵ کیلومتر[ شــهر شاهرود ایران، اولین 
پایگاه ســاخت تسلیحات هسته ای قرار دارد که در این جا کارشناسان سازمان پژوهش های نوین 
دفاعی »SPND« و نیروی هوافضای سپاه بر روی یک موشک هسته ای کار می کنند که می تواند 

۱۸۰۰ مایل را با موشک قائم-۱۰۰ طی کند.
دیلی میل در ادامه نوشت: تاکنون سه موشک پرتاب موفقیت آمیز انجام شده است؛ آزمایش 
موشک پیشرفته تر قائم-۱۰۵ نیز طی چند ماه آینده انجام خواهد شد. تست های گذشته در پوشش 

پرتاب ماهواره  و با تلاش برای انجام محرمانه آزمایش انجام شده است. 
این رســانه انگلیســی مدعی شد: ســایت دیگری در حدود ۴۳ مایلی ]۶۹ کیلومتر[ جنوب 
شــرقی شهر ســمنان قرار دارد و برای تولید موشک های سیمرغ با الهام از طرح های کره شمالی 
مورد استفاده قرار می گیرد- که شبیه به موشک ۱۸ متری »UNHA-۱«- است. بخش بزرگی 
از این منطقه در زیرزمین قرار دارد تا هر کاری را که انجام می شــود از نظارت اطلاعاتی پنهان 
کند. ایران برای مخفی نگه داشتن این سایت- این مکان را به نام سایت امام خمینی- با پوشش 
آزمایش برنامه های فضائی کشور معرفی کرد، اما در عوض در حال انجام آزمایش  موشک است. 

دیلی میل در بخش پایانی گزارش نیز مدعی شد: افزایش انفجارهای زیرزمینی ناشی از تولید 
و تست موشکی است. 

بهانه تراشی به سبک غربی 
با توجه به یادداشــت ضدایرانی ترامپ موسوم به »یادداشت امنیت ملی ریاست جمهوری« 
که روز چهارشــنبه ۱۷ بهمن ماه امضا و رسانه ای شد؛ به نظر می رسد گزارش هایی که به توسعه 
تسلیحات ایران اشاره می کند با هدف بهانه جویی برای اقدامات پسینی )تحریم، فشار حداکثری 

و...( منتشر می شود. 
فارغ از تایید یا رد کردن گزارش دیلی میل، توان نظامی ایران و توسعه آن قابل مذاکره نیست 
و با افزایش فشار یا اقدامات مشابه به عنوان وجه المعامله مطرح نخواهد شد؛ لذا سیاست آمریکا 

مبنی بر وجه المعامله قرار دادن توان نظامی ایران محکوم به شکست است. 
از سویی سازمان های بین المللی بر کم و کیف فعالیت های هسته ای ایران ناظر است بنابراین 
گزارش دیلی میل به عنوان مرجع قابل اســتناد نیســت؛ با تکیه بر همین برهان و با نظر به روند 
تاریخی- این دست از گزارش ها- با  هدف التهاب و شارژ افکار عمومی در جهان منتشره شده و به 
نوعی بهانه جویی برای اقدامات ضدایرانی است. هرچند که این شانتاژ رسانه ای با توسعه رسانه های 

دیگر مرجعیت سابق را ندارد.
لازم به ذکر است، کشورهای غربی پیش از این نیز با استفاده از همین بهانه ها از انجام تعهدات 

خود در برجام طفره رفتند. 
به هر ترتیب این دست از مطالب فارغ از صحت یا کذب آن، یادآور بهانه تراشی برای تحریم 
بیشتر و فرار از تعهدات دولت های بدعهد و متخاصم غربی در معاهدات پیشین، خلع سلاح ایران 

و در نهایت شکست مقاومت ایران است.
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سعید مستغاثی
برخی آن را سینمای استراتژیک نامیده اند که عنوان چندان فراگیر و جامعی به نظر نمی رسد 

و بعضی سینمای فاخر و برخی دیگر هم مثلًا بیگ پروداکشن یا بلک باستر و... 
اما به نظر می آید تعریفی که آکادمی علوم و هنرهای سینمای آمریکا از فیلم های شایسته 
دریافت جایزه اسکار ارائه داده هم تعریف قابل تأملی باشد ، اینکه آنها در اولین اجتماع خود در 
یازدهم ماه مه ۱۹۲۷ در مهمانی شام خانه لویی بی مه یر، بنیانگذار و رئیس کمپانی متروگلدوین 
مه یر قرار گذاشــتند این آکادمی علاوه بر وظایف دیگر خود، همه ســاله تعدادی هم جایزه به 
محصولات کمپانی های آمریکایی بدهد و برای مصادیق آن جایزه، دو اصل مهم را در نظر گرفتند:
اول اینکه اساســاً نمایشی برای پرهزینه ترین، عظیم ترین و خیره کننده ترین محصولات این 
کمپانی ها و نوعی تشــویق آنها مدنظر بود. این که کمپانی ها در رقابت با یکدیگر هریک تا کجا 
می توانند در صنعت ســاخت فیلم، ابتکار به خرج دهند و با ابزار و وسایل و امکانات پیشرفته تر، 
صحنه های خارق العاده تری را جلوی دوربین برده و این گونه صنعت ســینمای هالیوود را توسعه 

دهند. 
دومین مســئله برای بنیانگذاران آکادمی اســکار، بسط ایدئولوژی و فرهنگ آمریکایی بود. 
ایدئولوژی آمریکایی با همه ابعاد فلسفی و اجتماعی و تاریخی اش، چنانچه در فرمولی که بعد از 
جنگ دوم جهانی و در نشســت های متعدد سرویس های امنیتی و نظامی آمریکا با  هالیوودی ها 
تدوین شــد و عنوان Militant liberty را یافت ، به اشــاعه ســبک زندگی آمریکایی در برابر 

ایدئولوژی های مخالف فرهنگ آمریکایی معنی و تعریف شد. 
آموزش علم حتی از مشرکین

این دو مورد یعنی رشد صنعت سینمای  هالیوود و بسط ایدئولوژی آمریکایی در همان شب 
مهمانی لویی بی مه یر، در نخســتین بیانیه پایه گذاران آکادمی اسکار به عنوان اهداف این جایزه 
گنجانده شد و به عنوان مانیفست اسکار به ثبت رسید. حالا قرار نیست، ما در سینمای خودمان 
حتی فحوای کلام آکادمی نشــینان را نیز در نظر بگیریم اگرچه متاسفانه برخی اهالی سینمای 
ما ولو نتوانستند حتی به بخش سینمای اولیه برسند اما همواره تلاش داشته اند به انحاء مختلف 
همان ایدئولوژی و فرهنگ آمریکایی را ولو به صورت دست و پا شکسته در آثارشان بیاورند که 

از قضا در برخی فیلم های همین جشنواره امسال نیز به چشم خوردند. 
اما قرار نیســت که الگوی ما آکادمی اســکار باشد، به هر حال در آنجا سرمایه های هنگفت 
بسیاری ناشی از غارت و چپاول ملت ها وجود داردکه به راحتی هزینه می کنند و از طرف دیگر 
با انبوهی از پایگاه های وســیع خود در سرزمین های دیگر و بوسیله همان سرمایه های نامشروع، 
محصولات خود را در سراسر جهان رسوخ دهند. چنان که در اولین حرکت از این مدل در سال های 
 MPS پس از جنگ دوم، با تاســیس مؤسســه عظیمی توسط نهادهای امنیتی و نظامی به نام
و به مدیریت فیلمســازان برجسته ای مانند سیسیل ب دومیل که در ۸۶ کشور آن روزگار دفتر 
داشــت، محصولات هالیوود را در اسرع وقت به سراســر دنیا صادر کردند که امروزه این مسئله 

توسط شبکه های مجازی و غیرمجازی، هزاران بار گسترده تر شده است.
امــا از آنجایــی که روایات دینی ما فراگیری علم و تجربه های علمی را حتی در چین ولو از 
مشــرکین و منافقین لازم دانسته، می توان از برخی تجربیات موفق آنها در همین زمینه سینما 

بهره گرفت و در جهت فرهنگ و سرزمین خودمان مورد استفاده قرار داد. 
تجارب بدیع در سینمای ایران

مثلًا در مورد صنعت ســینما که شرط اساسی در تولید آثار استاندارد و جذاب و پرمخاطب 
است و هر ابتکاری در این زمینه می تواند، گروهی از مخاطبان را جذب این هنر/صنعت گرداند. در 
طول تاریخ سینما در این زمینه ابتکارات بسیار زده شده، از دکورهای عظیم و پرده عریض گرفته 
تا نمایش موجودات عجیب و غریب و هیولاها و سوپر قهرمان ها و... و هر آنچه به قول مظفرالدین 
شــاه قاجار »اسباب حیرت« شود که همین »اسباب حیرت« باعث گردید تا شاه قاجار، شیفته 
دستگاه سینماتوگراف شده، آن را ابتیاع نموده و روزها با آن در کاخ سلطنتی خود مشغول باشد. 
خوشبختانه در سینمای پس از انقلاب نیز مواردی بوده که فیلمسازان سعی داشته اند بدون 
کپی از روی دســت دیگران و با به کارگیری اســتعداد و خلاقیت خود، بر صنعت سینمای ایران 
بیفزایند تا با تولیدات چشمگیر، مخاطبان بیشتری جذب نمایند. مثلًا زمانی یکی از فیلمبرداران 
خوش ذوق، خودش دم و دســتگاهی ســاخت تا بتواند صحنه های چرخان را بهتر فیلمبرداری 
نماید یا فیلمســاز دیگری تنها نمای تصویری گویای شــهادت در ســینمای ما را با یک تمهید 
سینمایی، نمایش داد و یا در اوایل سینمای انقلاب، فیلمساز دیگری با استفاده از تمهید صحنه 
پردازی از پشت شیشه در شرایط محدودیت امکانات و سرمایه در این سینما، صحنه های عظیم 
به وجــود آورد و... و بالاخره فیلم محمد رســول الله )ص( مجید مجیدی که تحولی تکنیکال در 

سینمای ایران به شمار می آید. 
کار ســاخت این آثار پرهزینه و صنعتی و ایدئولوژیک به عرصه انیمیشــن نیز کشیده شد 
و این ژانر مغفول ســینمای ایران را با آثاری همچون »شــاهزاده روم« و »فیلشاه« و »رهایی از 
بهشت« و »نبرد خلیج فارس« و »بچه زرنگ« و... به دور از ادعاهای شبه روشنفکری احیاء نمود.

در این زمینه ها، ســینمای دفاع مقدس خدمات تکنیکی و فرهنگی بسیاری به این سینما 
نمود و علاوه بر فن آوری های مختلف سینمایی در بخش های فیلمبرداری و تدوین و صدا و صحنه 
آرایی و جلوه های ویژه و... به زبان سینما، فرهنگ و ایدئولوژی انقلاب و اسلام را بر پرده سینماها 
برد. در جشنواره فیلم فجر چهل و سوم نیز شاهد این گونه فعالیت ها در میان برخی فیلمسازان 

بودیم که حرف های تازه ای، هم در سینمای دفاع مقدس و هم سینمای تاریخی داشتند.
موسی کلیم الله

روایتی نو از پیامبران
ابراهیم حاتمی کیا ســرانجام پس از ۵ ســال، پروژه ای را به مرحله نمایش رساند که شاید 
نزدیک به دو دهه از کلید خوردن آن گذشــته اســت. از همان سال ۱۳۸۸ که مرحوم حاج فرج 
سلحشور برای ساخت فیلم یا سریالی درباره حضرت موسی علیه السلام دست به کار شد، پس از 
تحقیقات فراوان فیلمنامه ای نوشت و تهیه کننده ای مشخص شد و گروه تولید شروع کردند و کار 
می رفت تا به مرحله ساخت برسد که با پیشرفت سرطان حاج فرج و فوت ایشان، نیمه کاره ماند.
پروژه به دوست و رفیق قدیمی مرحوم سلحشور واگذار شد یعنی جمال شورجه که در »مردان 
آنجلس« و »یوســف پیامبر« نیز قدم به قدم با حاج فرج همراه بود. احمد میرعلایی تهیه کننده 
شد و مجدداً کار شروع گردید اما تهیه سرمایه برای پروژه ای به این عظمت سخت بود و مدت ها 
کار تولید فیلم یا سریال حضرت موسی علیه السلام در حالت تعلیق به سر برد که بیماری شورجه 
هم مجال نداد تا ایشان کار را ادامه دهد و پس از مدتی پروژه به ابراهیم حاتمی کیا واگذار شد. 
حاتمی کیا فیلمنامه را بازنویسی کرد و سیما فیلم پشت کار آمد و محمود رضوی تهیه کننده 
شــد و قرار بود سریالی ساخته شــود. بالاخره پس از ۵ سال اعلام گردید که ۳ فیلم سینمایی 
درباره دوران کودکی و جوانی و پیری حضرت موسی علیه السلام ساخته می شود که اولین آنها 
درباره زمان تولد و کودکی اش به نام »به وقت طلوع« به این دوره از جشنواره فیلم فجر رسید. 
اما اکنون به گفته حاتمی کیا قرار نیست یک سه گانه سینمایی از موسی علیه السلام داشته باشیم 

بلکه این فیلم یک نمونه پایلوت بوده و قرار است ادامه مسیر در قالب سریال باشد.
روایت های نو از زندگی حضرت موسی )ع(

حاتمی کیا برای اولین بار دوران کودکی حضرت موســی علیه الســلام را از زمان پیش از 
بارداری مادر آن حضرت به تصویر کشیده که پیشگویان فرعونی خبر از تولد منجی داده اند که 
دســتگاه فرعون را به هم می ریزد، در ابتدا در شــبی خاص فرعون با لطائف الحیل، مردان را از 

زنان جدا کرده تا اساساً وجود چنان منجی شکل نگیرد. 
سپس و در زمانی دیگر، به زنان باردار تهاجم کرده و آنها را می کشد و بالاخره پس از تولد 
حضرت، طبق روایات، پســران تازه تولد یافته را به قتل می رســاند و اینجاست که مادر حضرت 
موســی علیه الســلام او را در سبدی روی رود نیل قرار می دهد تا به سوی سرنوشتی که خداوند 

برایش مقرر فرموده، برود. 
به میدان آمدن تکنیک های جدید

این کلیت قسمت اول از سه گانه یا تریلوژی حضرت موسی کلیم الله است که علاوه بر چنین 
 )Virtual Production(روایتی، برای نخستین بار از تکنیک بسیار جدید و بدیع تولید مجازی
استفاده نموده که ساخت استودیوی آن در ایران، امری ساختاری برای استاندارد سازی سینمای 
ایران محسوب می شود. تکنیکی که در سینمای پیشرفته دنیا به خصوص برای ساخت پروژه های 

عظیم  هالیوودی مورد استفاده قرار می گیرد.
ضمن اینکه علاوه بر دستاورد تکنیکی و نوآوری، با صرفه جویی در ساخت دکورهای پرخرج و 
عظیم، از یک طرف سهم بسزایی در پایین آوردن بودجه چنین فیلم هایی داشته و از طرف دیگر 
خطاهای دکورهای دست ساز را با بهره گیری از هوش مصنوعی گرفته و نمونه های بسیار نزدیک با 

آنچه از اصل بناهای یاد شده نقاشی یا تصویر سازی شده ارائه می دهد. 
 بــه این ترتیب بودجه صدها میلیاردی پروژه موســی کلیم الله با اســتفاده از تولید مجازی

Virtual Production بسیار کاهش یافت و به واقعیت روایات هم نزدیک تر گردید. 
اما آنچه بالاتر از اســتفاده از هوش مصنوعی در این پروژه حرف اول را می زند، کارگردانی و 
ساختار قوی فیلم »موسی کلیم الله: به وقت طلوع« است که تحت تاثیر جلوه های تصویری هوش 
مصنوعی قرارنگرفته و برخلاف حتی برخی پروژه های مشــابه در ســینمای غرب، کار را به دست 
کامپیوتر و نرم افزار و تکنیک تولید مجازی نسپرده بلکه کاملًا سینمای ویژه حاتمی کیا ورای همه 

این تمهیدات بارز و مشخص می نماید. 
روند دراماتیک و فراز و نشیب های مناسب فیلمنامه در کنار بخش های مختلف ماجرا، تعلیق 
بجا و حتی ایجاد حس معنویت و فضای شایســته پیامبران الهی ، فیلمی ماندگار در این سینما 

بر پرده برده که در سال های آینده برکات آن مشخص تر خواهد گردید.

چهل و سومین جشنواره فیلم فجر - ۷

جهش بلند سینمای ایران اتفاق افتاد

درمکتب امام

قیام بر ضد خدا
]این حکومت[ یک حکومت عادی نیست، یک حکومت شرعی است؛ باید از 
او اتبّاع کنند. مخالفت با این حکومت مخالفت با شــرع است، قیام بر علیه شرع 
است. من تنبه می دهم به کسانی که تخیل این معنی را می کنند که کارشکنی 
بکنند یا اینکه خدای نخواسته یکوقت قیام بر ضد این حکومت بکنند، من اعلام 
می کنم به آنها که جزای آنها بسیار سخت است در فقه اسلام. قیام بر ضد حکومت 

خدایی قیام بر ضد خداست؛ قیام بر ضد خدا کفر است.  
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خطیب نماز جمعه تهران:

ترامپ آرزوی محدود كردن قدرت ایران را به گور خواهد برد
امام جمعــه موقت تهران با اشــاره به 
رئیس جمهور جدید  اخیــر  رجزخوانی های 
آمریــکا، تاکید کرد: ترامپ می ترســاند و 
تهدید می کند که باید قدرت هسته ای، قدرت 
موشکی و نفوذ منطقه ای ایران را محدود کنیم؛ 
اما بداند همان طور که گذشتگان کور خواندند 
و این آرزو را به گور بردند، آنها هم این آرزو را 

به گور خواهند برد.
حجت الاسلام والمسلمین کاظم صدیقی، در 
خطبه هــای نماز جمعه تهــران که در مصلی امام 
خمینی)ره( اقامه شد، بیان داشت: یکی از مسائلی 
که قرآن کریم چارچوب خود را بر آن استوار کرده 
اســت این است که همه چیز را در چارچوب عالم 
مــادی نبینیم. ما اگر از دیوار ضخیم مادی خود را 
بالاتر بکشیم، روزنه های عالم غیب برای ما ملموس 
می شــود، نمونه اش دستی که از ابتدای انقلاب آن 

را حفظ کرده است. یدالله فوق ایدیهم.
امام جمعه موقت تهران گفت: جنس این انقلاب 
از جنس بعثت انبیاء)ع( است. اثرگذاری این انقلاب 
متعلق به خداوند بود. بزرگ ترین شاخص که این 
انقلاب داشــت حکومت الهی بود که تلفیقی بین 
جمهوریت و اسلامیت بود. امام)ره(این انقلاب را با 

همراهی مردم جلو برد.
وی خاطرنشان کرد: این انقلاب قدرتی در مردم 
ایجاد کرد که باور کنند بدون اتکا به شرق و غرب 
می توانند ســرپا بایستند و بگویند با هیچ کشوری 
سر جنگ نداریم اما هر کشوری به ما هجوم بیاورد 

دشمن را از کرده خود پشیمان خواهیم کرد.
حجت الاســلام والمســلمین صدیقی گفت: 
فتح الفتوح امام خمینی)ره( جنگ اراده ها اســت. 
امام)ره( این انقلاب را با همراهی مردم جلو برد لذا 

در تمام این سال ها مردم آرمان های خود را فراموش 
نکردند، لذا جشن انقلاب اسلامی هر سال پرشکوه تر 

از سال قبل است و نشان از وفاداری مردم است.
امــام جمعــه موقــت تهــران با اشــاره به 
رجزخوانی هــای اخیر رئیس جمهور جدید آمریکا، 
تاکید کرد: ترامپ می ترســاند و تهدید می کند که 
باید قدرت هسته ای، قدرت موشکی و نفوذ منطقه ای 
ایــران را محــدود کنیم؛ اما بدانــد همان طور که 
گذشتگان کور خواندند و این آرزو را به گور بردند، 

آنها هم این آرزو را به گور خواهند برد.
وی نیروی هوائی را نیروی قهرمان و ریشه دار 
خوانــد و افزود: آنها همان ها هســتند که با لباس 
نظامی در محضر امام خمینی)ره( شــهادت طلبانه 
و مقتدرانــه حضور یافتند؛ حضوری که تنها آمدن 
نبود، بلکه خــط و آدرس و اعلان جریانی ماندگار 
بــود؛ آن روز کــه اول کار بود این سلحشــوران و 
امنیت آفرینان آســمان کشور جان به کف گرفتند 
و میــدان را خالی نکردنــد و قطعاً امروز که بعد از 
۴۶ سال، هیچ کشوری قدرت هجوم به ما را ندارد، 
مگر مردم عزیزان ایران اجازه می دهند که این یاوه ها 

بی پاسخ بماند؟
به گزارش مهر، حجت الاســلام والمســلمین 
صدیقی گفت: مردم ایران با حضور دشمن شکن و 
بی ســابقه خود در ۲۲ بهمن نشان خواهند داد که 
ترامپ و رهروان او ناکام مانده و این بار نیز ناکامی 
سریع تر عاید آنها خواهد شد. لذا نمی دانم چرا پس 
از تجربه مذاکره با آمریــکا عده ای این گونه بدون 

ملاحظه صحبت می کنند؟
 امیر واحدی: نیروی هوائی 

در پیوستن به انقلاب پیشگام بود
امیر ســرتیپ خلبان حمید واحدی، فرمانده 

نیروی هوائی ارتش جمهوری اسلامی ایران پیش از 
خطبه های نماز جمعه تهران گفت: پس از شرفیابی 
به محضر ولی امر به مناســبت روز نیروی هوایی، 
حضور در نماز جمعه تهران را به فال نیک می گیرم.

وی با بیان اینکه نیروی هوائی در پیوستن به 
انقلاب پیشــگام بــود و در طول عمر انقلابی خود 
کوله باری از عــزت و افتخار دارد، افزود: مهم ترین 
مؤلفه در رقم خوردن این افتخارات عدم قناعت به 
وضع موجود است که حیات و اقتدار ما را بیمه کرد.

فرمانده نیــروی هوائی ارتش اظهــار کرد: با 
بیش از ۴۶ سال تحریم گســترده نیروی هوایی، 
 دستاوردهای نیروهای جوان ما از جمله ساخت و 
آزمایش سامانه ناوبری مبتنی بر هوش مصنوعی و 
ده ها دستاورد دانش پایه دیگر در کنار غرش و پرواز 
هواپیماهای با سرنشین و بدون سرنشین حکایت از 
زنده بودن نیروی هوائی دارد، ارزش این خوداتکایی 
زمانی خود را بیش از پیش نشــان می دهد که این 

قدرت نیازمند دانش های پیچیده است.
امیر واحدی با یادآوری اینکه جنگ تحمیلی 
علیه ایران در گستره ای به مساحت بیش از ۱۶۰۰ 
کیلومتر انجام شــد، خاطرنشان کرد: ما در حالی 
درگیر جنگ شــدیم که کشور عزیزمان در دوران 
گذار از یک انقلاب مردمی بود. آن هم در شرایطی 
که نیروی هوائی تحریم شــد، اما نیروی هوائی در 
تمام بزنگاه های مختلف انقلاب همراه مردم بود و 
به حفظ قدرت هوائی جمهوری اســلامی ایران به 
عنوان یک وظیفه متعهد بوده و از هیچ کوششــی 

فروگذار نکرده است.
وی اطمینان داد که فرزندان غیور ملت ایران در 
جبهه جنگ سخت شکست ناپذیر هستند و تاکید 
کرد: دشمن نیز به این امر واقف است اما استکبار 

جهانی و ناتوی رسانه ای به دنبال تغییر در روایت ها 
هستند و شناخت افراد را هدف گرفته اند.

فرمانده نیروی هوائی ارتش خاطرنشــان کرد: 
نمونه بارز تلاش دشمن برای تغییر واقعیت موجود، 
تلاش استکبار جهانی برای پیروز جلوه دادن رژیم 
صهیونیستی است، اما آزادی اسرا با حضور نیروهای 
حماس و بازگشــت مردم غزه به سرزمین شــان 
نشان می دهد که واقعیت چیز دیگری است، رژیم 
صهیونیستی نه موفق به کوچ اجباری مردم غزه شد، 
نه حماس را شکســت داد و نه توانست با عملیات 

نظامی اسرای خود را آزاد کند.
امیر واحدی گفت: در جنگ روایت ها استکبار 
جهانی تلاش می کند که مقاومت منطقه را تضعیف 
شــده نشــان دهد، از این رو در جنــگ روایت ها 
که بخشــی از جنگ شناختی اســت، اگر آگاهانه 
عمل نکنیم، شکســت خورده جای پیروز جا زده 

خواهد شد.
وی تاکید کرد: رصد این شکل از تهاجم بسیار 

دشوار است چرا که نقطه مرزی برخورد با دشمن 
مشخص نیســت و غفلت شناختی بسیار محتمل 
اســت و همه باید خود را در آماده باش شــناختی 
بدانیم. به گزارش ایرنا، فرمانده نیروی هوائی ارتش 
در پایــان تصریح کرد: غفلــت راهبردی در جنگ 
شناختی، ایران عزیز ما را از ریل تمدن سازی خارج 
 می کند، ما در نیروهای مسلح پای دفاع از مرز و بوم 

و دفاع از ناموس خود ایستاده ایم.

  امیر واحدی:  نیروی هوائی ارتش 
کاملًا آماده دفاع از ایران است

امیر واحدی همچنین در حاشیه دیدار جمعی 
از فرماندهان نیروی هوائی و پدافند هوائی ارتش با 
رهبر انقلاب با بیان اینکه امروز روز بسیار ارزشمندی 
برای ما کارکنان نیروی هوائی است، گفت: امروز در 
این حســینیه جو بسیار خوب و دوستانه ای برقرار 
اســت و برادران عزیزم از پدافند هوائی و همکارانم 
در نیروی هوائی حضور دارند و هر ساله ما در اینجا 
حضور پیدا می کنیم و محضر مقام عظمای ولایت 

مشرف می شویم.
وی ادامه داد: این روز به نوعی آغاز سال کاری 
نیروی هوائی اســت و ما کارکنــان نیروی هوایی، 
فرمایشات محضر مقام معظم رهبری در این جلسه 
را به روی چشم می گذاریم و چراغ راه خود می کنیم.
امیر واحدی با بیان اینکه نیروی هوائی ارتش 
در دوران دفاع مقدس با وجود بیشترین تحریم ها 
توانست هشــت دفاع مقدس را با اقتدار پشت سر 
بگذارد،  تصریح کــرد: امروز با اقدامات صنعتگران 
نیروی هوائی ارتش و وزارت دفاع نیروی هوائی به 
خودکفایی ۱۰۰ درصدی رسیده و تمامی تجهیزات 
در اختیار نیروی هوایی، اکثر سیستم های آنها به روز 
و بومی شده است. به گزارش فارس، وی در ادامه به 
انجام عملیات بازآماد)اورهال( نیروی هوائی ارتش 
اشاره و از توان بالای این نیرو در این خصوص سخن 
گفت. فرمانده نیروی هوائی ارتش خاطرنشان کرد: 
نیروی هوائی آماده اجرای فرمان فرماندهی معظم 
کل قوا اســت و به تمام دشــمنان اعلام می کنیم 
که هر کس چشــم داشتی به خاک، مرز و نظام ما 
داشته باشــد تا آخرین قطره خون خود مقابل آن 

ایستادگی می کنیم.

نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی 
ایران با اعزام شــناور رزمــی در رزمایش 
بین المللی »امَــان-2۵« به میزبانی نیروی 
دریایی پاکستان در بندر »کراچی« شرکت 

کرد.
نهمین سری رزمایش چندملیتی موسوم به 
»امَان-۲۰۲۵« به میزبانی نیروی دریایی پاکستان 
و با حضور ۶۰ کشور از جمله هیئت نظامی به همراه 
شناور نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران 

از روز جمعه در بندر »کراچی« آغاز شد.
مراسم افتتاحیه رزمایش بین المللی امان-۲۵ 
با حضور دریابان عبدالمنیب فرمانده ناوگان نیروی 
دریایی پاکستان و رؤسای هیئت های شرکت کننده 

در ساحل شهر کراچی برگزار شد.
هیئــت عالی رتبــه نیــروی دریایی ارتش 
جمهوری اســلامی ایران در این رزمایش شرکت 
کرده و همچنین برای اولین بار نیروی دریایی ایران 

با شناور در این رزمایش حضور دارد.

رزمایش دریایی »امَان« هر دو سال یک بار 
برگزار می شود، این رزمایش از سال ۲۰۰۷ آغاز 
شــده و در آن انواع تجهیــزات دریایی و نظامی 
پاکســتان و توان رزمی آن ها به نمایش گذاشته 

می شود.
رزمایش امســال با شعار »در کنار هم برای 
صلــح« تا ۱۱ فوریه )۲۳ بهمن( در کراچی ادامه 
خواهد داشت و هیئت نظامی ایران نیز در حاشیه 
این رزمایش قرار اســت در کنفرانس بین المللی 
گفت وگوهای امان با محوریت همکاری دریانوردی 
شــرکت و با هیئت های مختلف از جمله مقامات 

نظامی پاکستان دیدار کند.
به گفته نیروی دریایی پاکستان، بسیاری از 
کشورها با ناوها و نیروی رزمی خود در این رزمایش 
حضور دارند و برخی دیگر نیز به صورت هیئت و 

اعزام نماینده شرکت کرده اند.
دریابان عبدالمنیب فرمانــده ناوگان نیروی 
دریایی پاکستان در این رزمایش گفت که هدف 

اصلی رزمایش دریایی امان انجام اقدامات جمعی 
و هماهنــگ برای حفظ امنیت و ثبات در دریا و 
تقویت توانمندی ها برای پاسخ به تهدیدات موجود 

اعلام شده است.
وی افــزود: این رزمایــش بین المللی زمینه 
مشترکی را برای اشتراک اطلاعات، درک متقابل 
و شناسایی زمینه های منافع مشترک برای همه 
کشورهای شرکت کننده برای دستیابی به هدف 
مشترک حفظ ثبات، صلح و رفاه فراهم می کند.

به گزارش ایرنا، دریابدُ نوید اشــرف فرمانده 
نیروی دریایی پاکســتان اوایل بهمن امسال طی 
مصاحبــه اختصاصی با ایرنا با ابراز خرســندی 
از حضور جمهوری اســلامی ایــران در رزمایش 
بین المللی دریایی AMAN-۲۵، گفت: پاکستان 
تعاملات بســیار ســازنده ای با نیــروی دریایی 
ارتش ایــران دارد و ما مشــتاقانه آماده افزایش 
 ســطح این همکاری ها با کشــور همسایه خود 

هستیم.

رزمایش امَان 2025 با حضور نیروی دریایی ارتش ایران 
در پاكستان برگزار شد


